
PROTOKÓŁ  NR 43 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej 

z dnia 23 lutego 2024 r. 

Porządek spotkania: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja Burmistrza nt. aktywności fizycznej uczniów klas 4-8 (udział  w zawodach 
sportowych, stan zaplecza sportowego w szkołach, ilość  nauczycieli wychowania fizycznego 
w poszczególnych placówkach). 

3. Spotkanie z prezydium Młodzieżowej Rady Miasta. 

4. Przedstawienie przez Burmistrza Regulaminu Młodzieżowego Budżetu Obywatelskiego. 

5. Wolne wnioski i zapytania: 

-wniosek radnego W. Grzesiaka o nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta 
Świdwina" dla pani Lucyny Dziewiatowskiej. 

6. Odpowiedzi na pytania. 

7. Opiniowanie projektów uchwał. 

8. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad.! 

Posiedzenie Komisji o godz. 8:30 otworzyła Przewodnicząca M. Makowska. Obecnych na 
posiedzeniu było 5 radnych. Nieobecni - radna M. Stępniak i radny K. Olszewski. 

Radni nie wnieśli uwag do porządku posiedzenia. 

Ad.2 

Informacja Burmistrza nt. aktywności fizycznej uczniów klas 4-8 (udział  w zawodach 
sportowych, stan zaplecza sportowego w szkołach, ilość  nauczycieli wychowania fizycznego 
w poszczególnych placówkach). 

Radny W. Grzesiak zapytał  dlaczego w SP nr 2 nie ma zaplecza sportowego - gdzie jest 
bieżnia, skocznia? 
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Przewodnicząca Komisji Monika Makowska zapytała jaki jest plan rozbudowy sali 
gimnastycznej w SP nr 2 i plan rozbudowy zewnętrznego zaplecza sportowego? 

Pan R. Chaiński odpowiedział, że plan budowy nowego boiska przy SP nr 2 będzie 
rozważany po oddaniu do użytkowaniu żłobka oraz po wybudowaniu przedszkola. Wtedy 
będziemy szukali środków na taką  inwestycję  rozbudowy. Na tą  chwilę  nie można powiedzieć  
czy z punktu widzenia technicznego rozbudowa, przebudowa czy wydłużenie jest możliwe. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że pytał  jak jest dzisiaj w szkole? Czy kierownik jest 
zadowolony z tej sytuacji jaka jest w szkołach, co pan zrobił  żeby poprawić  warunki 
uprawiania sportu, kultury fizycznej? 

Pan R. Chaiński w tej chwili przy SP nr 2 znajduje się  boisko asfaltowe z 1997 roku, które 
wymaga remontu, a najlepszym rozwiązaniem byłoby rozebranie i wybudowanie boiska na 
nowo. Bieżnia żużlowa jest od początku funkcjonowania tej szkoły. Jest boisko trawiaste na 
podwyższeniu, które nie spełnia norm ale młodzież  rozgrywa tam mecze. Nie jesteśmy w 
stanie zrobić  wszystkich inwestycji w przeciągu, 5, 8 lat. Jest tak, jak jest. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska zapytała czy kierownik oświaty planuje w 
tym roku kalendarzowym rozpocząć  działania w kwestii projektu na poprawę  infrastruktury 
sportowej w SP nr 2? 

Pan Burmistrz P. Feliński odpowiedział, że mamy już  w toku duże inwestycje zaplanowane. 
Za miesiąc, dwa będziemy mieli projekt przebudowy stadionu. Robimy teraz żłobek, który 
będzie modernizowany i rozmawiamy o przedszkolu. Mamy takie plan, ale mamy teraz inne 
wyzwania. Musimy zbudować  drogę  i ona jest już  projektowana. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska zapytała ile lat ważności mają  projekty? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że zależy jaki. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska wykonany projekt budowlany na rozbudowę  
sali gimnstycznej przy szkole SP nr 2. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie wie. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska powiedziała, że jest wystarczajaca przestrzeń  
od front budynku szkoły, żeby poszerzyć  salę  gimnastyczną  i nie ma potrzeby czekać  na 
dokończenie inwestycji „żłobkowej". Można w tym roku wykonać  projekt budowlany, żeby 
w następnym przygotować  środki finansowe. Musi być  chęć, plan i działanie. 

Radna J. Kondracka zapytała czy inwestycje w szkołach są  omawiacie z dyrektorkami naraz 
czy osobno? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że duże projekty omawiane są  ale czasem trzeba reagować  ad 
hot, bo wiele rzeczy przez lata było zaniedbane i musimy reagować. Na projekty 
termomodernizacyjne czy rozbudowę  SP nr 4 idą  impulsy z urzędu w uzgodnieniu z kadrą. 
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Radna J. Kondracka powiedziała, że poprosiła o zestawienie inwestycji zrealizowanych w 
latach 2018-2023 i jest informacja Burmistrza nt. inwestycji wykonanych w placówkach 
oświatowych. Robimy wszystko po kolei. Radna dodała, że boisko w SP nr 2 nie jest od 5 lat. 
Radna powiedziała, że dzieje się  dużo i nie rozumie sugestii radnego W. Grzesiaka. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska powiedziała, że są  takie inwestycje, które 
dyrektorzy szkół  mogą  podejmować  i realizować  samodzielnie i robią  to świetnie. Często we 
współpracy z Radą  Rodziców czy stowarzyszeniami działającymi przy placówce. Jednak 
budowa zaplecza sportowego, naprawa dachu, ocieplenie, remonty łazienek są  obowiązkiem 
organu prowadzącego. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy plany budowy przedszkola i boiska są  aktualne? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że mamy koncepcję, a nie projekty i będziemy się  starać  
o różne monte finansowe, bo my w budżecie mamy bardzo mało pieniędzy. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że Burmistrz na sesjach przedstawiał  projekty i koncepcje i 
w tej koncepcji są  podane wymiary ulicy. Radny dodał, że trzeba rozważyć  to, czy pozostały 
teren pozwoli na zaplanowanie boiska. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jest to tylko koncepcja i do niej będzie się  odnosił  
projektant. Przy SP nr 2 zaplanowana jest strefa aktywności, a boiska nie ma. 

Pan R. Chaiński dodał, że nie zabraknie miejsca na boisko i bieżnię, natomiast dziś  nie 
jesteśmy w stanie obiecać  jaka tam będzie bieżnia. 

Radna J. Kondracka zauważyła, że rozmowa odbywa się  bez udziału dyrektorek, które 
najlepiej wiedzą, co potrzebne jest w szkołach. Radna zapytała radnego W. Grzesiaka czy 
jego sugestie omawiał  z dyrektorkami? 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska odpowiedziała, że przy niej radny W. 
Grzesiak rozmawiał  z dyrektor SP nr 2 na temat potrzeb placówki. Dzisiaj rozmawiamy na 
temat możliwości powstania planu rozszerzenia sali, czy taki może powstać. 

Pan T. Goleniowski powiedział, że jako MKS nawiązuje współpracę  z SP nr 2 i może 
podzielić  się  kontaktem zjedną  z wiodących firm na rynku w produkcji parkietów. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska zapytała o materiał  przedłożony przez 
Kierownika Oświaty- uczniowie SP nr 1 reprezentowali szkołę  w kilku aktywnościch 
pozaszkolnych. Natomiast pozostałe placówki wykazały udział  w Powiatowych zawodach 
pływackich. 

Pan R. Chaiński powiedział, że odpowiedź  powinna być  od dyrektorek oraz nauczycieli 
wychowania fizycznego. Udział  w zawodach jest dobrowolny. 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy jako kierownik zadał  takie pytanie paniom 
dyrektorkom? 

Pan R. Chaiński odpowiedział, że to nie jest jego kompetencja ani Rady Miasta. 
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Przewodnicząca Komisji Monika Makowska zapytała czy jest jakiś  pomysł  organu 
prowadzącego na to by integrować  środowisko międzyszkolne, dawać  dzieciom przestrzeń  do 
rywalizacji, do wspólnej zabawy, do tego, żeby je przygotować  później do pójścia do szkół  
średnich? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jednym z narzędzi aktywizujących dzieci i młodzież  są  
konkursy na realizację  zadań  i oferta zajęć  pozaszkolnych prowadzonych przez różne kluby 
sportowe, jest coraz bogatsza i coraz większe jest dofinansowanie. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska wskazała, że są  to formy prowadzone poza 
szkołami. Nie wszystkie dzieci mają  w sobie tyle odwagi lub na tyle pewrości swojej osoby i 
swoich umiejętności, żeby angażować  się  w sekcje pozaszkolne. Potrzebny jest impuls od 
nauczyciela wychowania fizycznego. Radna zapytała co jest potrzebne naszym nauczycielom, 
żeby mieć  przestrzeń  poza podstawą  programową, żebyaktywizować  dzieci i młodzież? Czy 
może stałe zajęcia finansowane z UM, a nie projekty? 

Pan R. Chaiński odpowiedział, że jest to pytanie do nauczycieli i dyrektorek. W dwóch 
szkołach podstawowych prowadzone są  zajęcia SKS. W tym roku trzy szkoły będą  
prowadziły zajęcia, a jedna szkoła powiedziała, że nie będzie prowadziła takich zajęć. 
I koniec. Kierownik dodał, że może warto zaprosić  panią  dyrektor i zapytać  dlaczego nie 
chcecie tego prowadzić? 

Radny W. Grzesiak zapytał, co spowodowało zmniejszenie godzin pływania dla dzieci, bo 
takie sygnały dostaje od rodziców? 

Pan R. Chaiński zapytał  o jakie klasy chodzi? Nie jest zmniejszona liczba godzin nauki 
pływania w klasach trzecich. W klasach IV-VIII prowadzimy doskonalenie pływania. 
Prowadzi to podmiot zewnętrzny i około 85% dzieci chodzi na zajęcia. 

Radna A. Kucharska dodała, że jak były zajęcia dla dzieci z klas 4-8, to 3/4 dzieci zostawały 
na świetlicy. Dzieci, które zostawały miały usprawiedliwienia od rodziców. Rozliczenie 
szkoły za to czy dzieci chodzą  czy nie, nie jest na miejscu. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska wskazała, że obecny sposób rozwiązania 
zajęć  nauki i doskonalenia pływania działa dość  sprawnie, bo dzieci uczestniczą  w zajęciach 
zorganizowanych z podziałem na szkoły, do których uczęszczają. 

Ad. 3 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska jeszcze raz przywitała przedstawicieli MRM. 

Radna MRM M. Symion przedstawiła członków prezydium. 

Z sali obrad wyszedł  pan R. Chaiński. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że na ostatniej sesji Młodzieżowa Rad przedstawiła 
informacje nt. działalności, powiedziała o swoich planach i planie pracy. 
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Przewodnicząca Komisji Monika Makowska przypomniała, że ten punkt do planu pracy 
Komisji wniosła radna Kondracka w związku z czym realizujemy plan. 

Radny W. Grzesiak zapytał  kto zapraszał  na spotkanie pana Marcina? 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska doprecyzowała pytanie: czyj to był  pomysł  i 
kto wysłał  zaproszenie? 

Radna M. Kondracka odpowiedziała, że to ona wpadła na to żeby go zaprosić, bo myśli, że 
pomógł. Dostało zaproszenie dwóch radnych, których zaprosiliśmy dlatego, że byli nam 
zawsze pomocni, przychodzili na nasze sesje, pomagali w sztandarze. 

Radna M. Symion dodała, że na spotkaniu z panem Marcinem dostali dużo odpowiedzi, 
których nie dostaliby od nauczycieli i były one z punktu prawnego. Debata była skierowana 
głównie do młodzieży. 

Pan Burmistrz dodał, że z zaproszeniami był  problem, było wiele próśb od rodziców, mieli 
pretensje, że to nie jest zrobione przy „jedynce". Burmistrz dodał, że relacje z panem 
Marcinem były tak fajne i zorganizował  dwa spotkania. 

Radna J. Kondracka dodała, że całe wydarzenie polegało na tym, bo młodzież  organizowała 
druga już  debatę  „Młodzi o Polsce". Pół  roku trwały prośby żeby on przyjechał  i w ciągu 
dwóch tygodni udało się  wszystko zorganizować. Jeżeli chodzi o zaproszenia, to młodzież  
postanowiła, że z każdej szkoły było po 20 osób, a mamy 6 szkół. Do tego zaproszony był  
dyrektor i nauczyciel z każdej szkoły. Była też  zaproszona Młodzieżowa Rady Gminy 
Świdwin, pan Sekretarz, Burmistrz, Przewodnicząca Rady i dwóch radnych. Było też  dwóch 
członków Młodzieżowej Rady ze Szczecina, Wójt, Starosta, pan Kozubek. Pan radny 
przyszedł  na spotkanie i nikt pana nie wyganiał. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska pogratulowała MRM konsekwencji w 
realizacji pomysłu. W odpowiedzi do wypowiedzi Burmistrza zaproponowała spotkanie o 
podobnej tematyce dla dorosłych. 

Ad. 4 Przedstawienie przez Burmistrza Regulaminu Młodzieżowego Budżetu 
Obywatelskiego 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska przypomniała, że ten punkt został  
umieszczony w planie pracy Komisji z inicjatywy radnej Kondrackiej. 

Radna J. Kondracka powiedziała, że tak, to ona wyszła z tym pomysłem i stąd punkt w 
spotkaniu. Przy budowaniu budżetu Burmistrz powiedział, że nie chciałby rozdzielać  budżetu 
i robić  wyodrębniony budżet młodzieżowy. Radna dodała, że Młodzieżowa Rada 
powiedziała, że nie czują  potrzeby zajęcia się  takim budżetem, a ponadto pan Burmistrz 
obiecał  ich zabrać  do sejmu i senatu. 

Radna M. Symion powiedziała, że nie potrzebują  pieniędzy z urzędu, bo wolą  pozyskać  
pieniądze z zewnątrz na przykład przez projekty „Masz głos", „Równe szanse". 

5 



Pan Burmistrz dodał, że uważa, że nie powinno się  dzielić  budżetu obywatelskiego na 
niniejsze części. Są  otwarci na pozyskiwanie środków zewnętrznych i mają  do swojej 
dyspozycji 5 tys. złotych. 

Przewodnicząca Komisji Monika Makowska podziękowała MRM za przybycie. Serdecznie 
pogratulowała ich zaangażowaniu, odwadze w braniu odpowiedzialności za swoje działania, 
za ich prowadzenie i rozliczenie. Powiedziała, że mamy w Świdwinie mądrą  i aktywną  
młodzież. Z przyjemnością  przygląda się  ich aktywności za pośrednictwem portalu 
społecznościowego. Niestety dotychczas ich działania kolidowały z pracą  zawodową  Radnej, 
ale zawsze chętnie służy pomocą  i ma nadzieję, że uda się  jej uczestniczyć  lub wesprzeć  
aktywnie w inicjatywach MRM. 

Ad. 5 i 6 Wolne wnioski i zapytania. Odpowiedzi na zapytania. 

• Wniosek radnego W. Grzesia/ca o nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta 
Świdwina" dla pani Lucyny Dziewiatowskiej.  

Wynik głosowania nad wnioskiem radnego: za —5 głosów, pozytywnie. 

• Wniosek Komisji Oświaty w sprawie inicjatywy uchwałodawczej nadania tytułu 
„Honorowego Obywatela Miasta Świdwina" dla pani Lucyny Dziewiatowskiej 

Wynik głosowania: za - 5 głosów, pozytywnie. 

• Wniosek radnej A. Kucharskiej nadanie tytułu „Honorowego Obywalela Miasta 
Świdwina" dla pani Barbary Radzikows/dej 

Wniosek przedstawiła radna A. Kucharska. 

Głos zabrała również  radna MRM Maria Kondracka, która powiedziała, że jako osoba 
recytująca i interesująca się  kultura w mieście często miała przyjemność  pracować  z panią  
Barbarą  Radzikowską  i uważa, że pani Basia jest bardzo miłą, kochaną  osobą, która do 
każdego ucznia podchodzi indywidualnie i jest to idealna osoba na ten tytuł. 

Wynik głosowania nad wnioskiem radnej: za —5 głosów, pozytywnie. 

• Wniosek Komisji Oświaty w sprawie inicjatywy uchwałodawczej nadania tytułu 
„Honorowego Obywatela Miasta Świdwina" dla pani Barbary Radzikowskiej 

Wynik głosowania: za - 5 głosów, pozytywnie. 

• Wniosek radnej J. Kondrackiej w sprawie nadania nazwy skwerowi w Świdwinie 

Wynik głosowania: za —5 głosów, pozytywnie. 

Ad.7 
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• Nr LXVIII/497/24 w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
usług wsparcia krótkoterminowego świadczonego w formie dziennej i w formie 
pobytu całodobowego oraz warunków odpłatności za te usługi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również  trybu ich 
pobierania 

Projekt przedstawiła pani A. Zdunek kierownik MOPS. 

Opinia komisji —pozytywna 

• Nr LX VIII/500/24 w sprawie przeprowadzenia wyborów Zarządów Osiedli 

Projekt uchwały przedstawił  Burmistrz Miasta 

Opinia komisji —pozytywna. 

• Nr LXVIII/503/24 w sprawie nadania nazwy skwerowi w Świdwinie 

Opinia komisji —pozytywna 

• Nr LXVIIJ1504/24 w sprawie nadania nazwy deptakowi w Świdwinie 

Opinia komisji —pozytywna 

Radny W. Grzesiak zapytał  Burmistrza co się  dzieje z ekspertyzą  tam, gdzie ma być  żłobek 
w SP nr 2? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie był  przygotowany na pytanie, ale przygotuje odpowiedź. 

Ad. 8. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca Komisji o godz. 10:21 zakończyła posiedzenie. 

Protokolowala: 	 Przewodnicząca Komisji: 

4,Trszczuk Monika Makowska 
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